
MINISTEREN

Frederiksholms Kanal 27 F
1220 København K

Telefon 33 92 33 55

Trafikudvalget
Folketinget

Dato 9. februar 2011
J. nr. 2010-4296

Trafikudvalget har i brev af 3. november 2010 stillet mig følgende spørgsmål 
163 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 163:

"Ministeren bedes gøre rede for, hvorvidt alle DSB's blå vogne definitivt er ta-
get ud af drift, eller hvorvidt det er muligt at indsætte de, der stadig er funkti-
onsduelige til aflastning i myldretidstrafikken. I benægtende fald bedes oplyst,
hvorfor ikke."

Svar:

DSB har oplyst, at det blå togmateriel er taget ud af drift og erstattet med mo-
derne dobbeltdækkervogne. DSB oplyser endvidere, at de ingen planer har om 
at indsætte de blå vogne i myldretidstrafikken af hensyn til kundernes komfort.  

Med indførelsen af de nye IC4-tog sker der en udvidelse af kapaciteten, som be-
tyder, at der kommer væsentlig flere siddepladser til togpassagererne. Dog sy-
nes jeg, at der er et behov for at se på mulighederne for at udvide kapaciteten 
allerede endnu hurtigere. Jeg ønsker derfor, at se på mulighederne for at be-
holde nogle af de dobbeltdækkervogne, som DSB snart skal tilbagelevere. 

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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